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Ehdotus Naantalin kaupungin perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen
uudeksi palveluverkoksi

795/12.00.05/2017

Koulutuslautakunta 13.02.2018 § 8

Vs. sivistystoimenjohtaja Kimmo Kuusimäki
Talouspäällikkö Timo Saario

Naantalin kaupungin perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen palveluverkon
uu dis ta mi sen taustalla ovat seuraavat syyt:

- lasten ja nuorten määrä vähenee
- opetussuunnitelmat uudistuvat
- tarve uudenlaisiin oppimisympäristöihin
- kiinteistöjen kasvava peruskorjaustarve
- kiinteistöjen kustannustehokkuuden parantaminen
- tarve voimavarojen siirtämiseksi neliöistä toimintaan.

Selvitys käynnistyi vuonna 2015, jolloin koulutuslautakunta päätti kau pun-
gin hal li tuk sen toimeksiannosta keväällä 2015 tilata selvityksen ul ko puo li-
se na konsulttityönä. Tarjouskilpailussa selvityksen tekijäksi valikoitui Gran-
lund Oy, joka aloitti työnsä elokuussa 2015.

Granlund Oy:n laatima selvitystyö ehdotuksineen ulottuu vuoteen 2026. Ti-
la- ja palveluverkkosuunnitelmatyössä tarkastellaan kasvatus- ja ope tus toi-
men toimintayksiköiden ja tilojen kehittämistarpeita ja -mahdollisuuksia se-
kä toimenpiteitä ottaen huomioon kaupungin väestö- ja ikäluokkakehitys
se kä kaavoitus ja tarpeet ajanmukaisista toimintatiloista ja op pi mis ym pä-
ris töis tä.

Tarkasteltu kokonaisuus koostui varhaiskasvatuksen ja koulujen yksiköstä,
jot ka käsittävät noin 50 000 neliön rakennuskannan. Palveluverkko on ny-
kyi sel lään saavutettavuuden kannalta hyvä, mutta toisaalta pieniä yk sik kö-
jä on merkittävän paljon ja vähäisemmälläkin määrällä saavutettavuus säi-
lyi si kohtuullisella tasolla.

Iso osa rakennuskannasta on peräisin 1950-luvulta ja etenkin koulukantaa
on tämän jälkeen laajennettu eri vuosikymmeninä. Rakennuskannasta
mer kit tä vä osa on peruskorjausiässä seuraavan 10 vuoden sisällä, jonka
li säk si korjausvelkaa on kertynyt vuosittain johtuen riittämättömistä in ves-
toin neis ta.
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Kaupungin sisällä myös yksiköiden väliset kustannuserot muodostuvat
mer kit tä vän suuriksi.

Suunnittelutyön ohjausryhmänä on toiminut koulutuslautakunta. Si vis tys-
pal ve lut ja tekniset palvelut ovat muodostaneet yhteisen pal ve lu verk ko työ-
ryh män, johon kuuluvat kiinteistöpäällikkö Pekka Alm, tekninen johtaja
Kim mo Suonpää, vs. sivistystoimenjohtaja Kimmo Kuusimäki, var hais kas-
va tuk sen johtaja Kaisa Rantala, vs. johtava rehtori Vesa Malin ja ta lous-
pääl lik kö Timo Saario. Työryhmän tehtävänä on pal ve lu verk ko suun ni tel-
man jatkovalmistelu.

Palveluverkkosuunnitelmaa on valmisteltu seuraavan työsuunnitelman
poh jal ta:

2017

Syyskuu

 koulutuslautakunta esitti kaupunginhallitukselle työsuunnitelman hy väk-
sy mis tä

Lokakuu

 kaupunginhallitus hyväksyi työsuunnitelman

Marraskuu

 kuntalaisille järjestettiin informaatio- ja keskustelutilaisuus 2.11.2017
Naan ta lin lukion auditoriossa

 koulutuslautakunta päätti toimintaohjeesta valmistelulle ja hyväksyi
kun ta lais ky se lyn sisällön

Joulukuu

 kuntalaiskysely toteutettiin 1.12. - 15.12.2017 (kaupungin verkkosivut,
me diat, Facebook, Wilma)

2018

Tammikuu

 koulutuslautakunta, kaupunginhallitus ja kaupunginvaltuusto osal lis tui-
vat palveluverkkoa käsittelevään seminaarin 18.1.2018

Helmikuu

 koulutuslautakunta keskustelee tulevan palveluverkon suunnitelmasta

Maaliskuu

 koulutuslautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle suunnitelman
tu le vas ta palveluverkosta

 kuntalaisille järjestetään informaatio- ja kuulemistilaisuus
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Huhtikuu

 kaupunginhallitus keskustelee tulevan palveluverkon suunnitelmasta

Toukokuu

 kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle suunnitelman
tu le vas ta palveluverkosta

Syyskuu

 kaupunginvaltuusto päättää tulevasta palveluverkosta

Koulutulautakunta päätti 2017 antaa seuraavan toimintaohjeen pal ve lu-
verk ko sel vi tyk sen jatkovalmisteluille:

 tehdään lapsivaikutusten arviointi
 ei luovuta lähipalveluajattelusta
 oppimisympäristöjen turvallisuus etusijalla
 selvitys valmistellaan alueittain, jotka muodostuvat vanhoista kun ta ra-

jois ta ja Luonnonmaa erillisenä alueena.

Palveluverkkotyöryhmä on laatinut ehdotuksensa Naantalin kaupungin tu-
le vak si perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen palveluverkoksi. Ehdotus
esi tel lään kokouksessa ja se on tallennettu oheismateriaaliksi sähköiseen
ko kous hal lin taan.

VS. SIVISTYSTOIMENJOHTAJA:

Koulutuslautakunta keskustelee palveluverkkoéhdotuksesta
ja antaa ohjeet jatkovalmistelulle.

KOULUTUSLAUTAKUNTA:

Koulutuslautakunta on tyytyväinen asian valmisteluun.
Valmistelua jatketaan tehdyn valmistelutyön pohjalta.
Seuraavaan kokoukseen kutsutaan saaristolautakunnan
puheenjohtaja.

Koulutuslautakunta 06.03.2018 § 16

Talouspäällikkö Timo Saario

Sähköisessä kokoushallinnassa olevaa oheismateriaalia on täydennetty.

VS. SIVISTYSTOIMENJOHTAJA:

Koulutuslautakunta jatkaa keskustelua pal ve lu verk ko eh do-
tuk ses ta.

KOULUTUSLAUTAKUNTA:

Koulutuslautakunta jatkaa keskustelua kokouksessaan 27.3.
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Koulutuslautakunta 27.03.2018 § 25

Talouspäällikkö Timo Saario

Palveluverkkotyöryhmä on laatinut ehdotuksensa Naantalin kaupungin tu-
le vak si perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen palveluverkoksi. Ehdotus
on liitteenä ja se esitellään kokouksessa.

LIITE B1, KOULLTK 27.3.2018

Yritysvaikutusten arviointi

Uudistetulla palveluverkolla pyritään nykyaikaistamaan kaupungin lapsi- ja
per he pal ve lut. Palveluverkon kehittäminen vaikuttaa matkailu-, teollisuus-
ja kaupallisiin palveluihin ylläpitämällä ja lisäämällä kaupungin elin voi mai-
suut ta kaikkialla kaupungin alueella. Tavoitteena on

- lisätä kaupungin houkuttelevuutta lapsiperheiden asuinkuntana
- kehittää tasapainoisesti kaupungin eri osia
- monipuolisilla julkisilla palveluilla kehittää nykyaikaisia asu mis mah dol li-

suuk sia kaikkialla kaupungin alueella
- lisätä yritysten toimintaedellytyksiä tasapainoisella väestökehityksellä
- mahdollistaa yritysten toiminta ja sijoittuminen tasapainoisesti kaikkialle

kau pun gin alueelle tuottamalla henkilöstön tarvitsemat monipuoliset
per he pal ve lut lähipalveluperiaatteella

- mahdollistaa paikalllisten yksityisten palvelujen tuottajien toiminta yl lä-
pi tä mäl lä alueellista palvelukysyntää tasapainoisella julkisten pal ve lu-
jen kehittämisellä

- rakentaa toimivaa julkista joukkoliikennettä koululaisliikenteen pohjalta.

VS. SIVISTYSTOIMENJOHTAJA:

Koulutuslautakunta antaa liitteen mukaisen ehdotuksen
Naan ta lin kaupungin tulevaksi perusopetuksen ja var hais kas-
va tuk sen palveluverkoksi.

Liitteessä esitetyt muutokset palveluverkossa käsitellään ta-
paus koh tai ses ti ja tehtävistä muutoksista tehdään aina eril li-
nen toteuttamispäätös.

KÄSITTELY:

Hannele Vienonen esitti, että Luonnonmaan tilanne otetaan
uu teen valmisteluun ja muu osa suunnitelmasta lähetetään
tie dok si kaupunginhallitukselle. Anu Javanainen kannatti Vie-
no sen ehdotusta. Suoritetussa äänestyksessä esittelijän eh-
do tus ta kannattivat Jarkko Kanerva, Jussi Tähti, Anita Haa-
pa sa lo, Henna Junttila, Outi Kattelus, Lauri Pietikäinen, Niina
Saa ri ja Pasi Vehmanen. Vienosen ehdotusta kannattivat
Anu Javanainen, Juha Takanen ja Hannele Vienonen. Esit te-
li jän esitys tuli lautakunnan päätökseksi äänin 8-3.

KOULUTUSLAUTAKUNTA:

Vs. sivistystoimenjohtajan ehdotus hyväksyttiin.
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Kaupunginhallitus 21.05.2018 § 196

Vt. sivistystoimenjohtaja Kimmo Kuusimäki:

Koulutuslautakunnan 27.3.2018 hyväksymän ehdotuksen jälkeen on jär-
jes tet ty kuntalaistilaisuus. Saaristolautakunta on käsitellyt asiaa 24.4.2018.
Li säk si on saatu työpaikkakokousten ja nuorisovaltuuston kannanotot.
Asias ta on saapunut yksi kuntalaispalaute.

Saaristolautakunnan lausunto, henkilöstön ja nuorisovaltuuston kan nan-
otot sekä kuntalaispalaute oheistetaan.

LIITTEET B1 - B4, KH 21.5.2018

Koulutuslautakunnan käsittelyn jälkeen koulu- ja päiväkotiverkon ke hit tä-
mis suun ni tel maa on korjattu siten, että Taimon päiväkodin toiminta jatkuu
ja Taimon koulun laajennuksesta luovutaan. Lapsivaikutusten en nak ko ar-
vioin tia koskevaa suunnitelman liitettä on täydennetty.

Suunnitelma Naantalin kaupungin koulu- ja päiväkotiverkon ke hit tä mi sek-
si 2018 - 2030 oheistetaan.

LIITE B5, KH 21.5.2018

Oheismateriaali:
 Palveluverkkohankkeen taloudelliset laskelmat
 Alustavat luonnossuunnitelmat
 Mediatiedote 23.3.2018
 Palveluverkkoseminaarin 18.1.2018 aineisto
 Kooste kuntalaistilaisuudesta 12.4.2018

KAUPUNGINJOHTAJA:

Kaupunginhallitus tutustuu ehdotukseen ja esittää nä ke myk-
siä asioista, joihin tarvitaan lisäselvityksiä.

Kaupunginhallitus jatkaa asian käsittelyä seuraavissa ko-
kouk sis saan.

KOKOUSKÄSITTELY:

Merkittiin, että vt. si vis tys toi men joh ta ja Kimmo Kuusimäki, ta-
lous pääl lik kö Timo Saario ja kiinteistöpäällikkö Pek ka Alm
esit te li vät asiaa kokouksessa.

KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus 28.05.2018 § 209

Oheismateriaali:
 Päiväkoti- ja kouluverkkosuunnitelman esittelyaineisto (luot ta muk sel-

li nen)
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KAUPUNGINJOHTAJA:

Kaupunginhallitus jatkaa asian käsittelyä ja antaa ohjeita
jatkovalmisteluun.

KAUPUNGINHALLITUS:

Asia jätettiin yksimielisesti pöydälle.

Kaupunginhallitus 04.06.2018 § 233

Päiväkoti- ja kouluverkkosuunnitelman esittelyaineisto on esityslistan
liitteenä (KH 4.6.2018).

KAUPUNGINJOHTAJA:

Kaupunginhallitus jatkaa asian käsittelyä ja antaa ohjeita
jatkovalmisteluun.

KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus 18.06.2018 § 248

Suunnitelma Naantalin kaupungin koulu- ja päiväkotiverkon ke hit tä mi sek-
si 2018 - 2030 oheistetaan.

LIITE B2, KH 18.6.2018

Koulu- ja päiväkotiverkkoa koskeva tiivistelmä oheistetaan.

LIITE B3, KH 18.6.2018

Tiivistelmään sisältyy suunnitelman investointiohjelmaa koskeva tiekartta.

KAUPUNGINJOHTAJA:

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että

 perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen pal ve lu verk ko-
suun ni tel ma vuosille 2018 - 2030 hyväksytään liitteen
mu kai se na

 palveluverkkosuunnitelman investointiohjelmaa kos ke-
va tiekartta hyväksytään noudatettavaksi ohjeellisena
suun ni tel taes sa investointeja vuosille 2019 - 2022 ja

 koulujen ja päiväkotien mahdollisista lakkauttamisista
ja perustamisista  päätetään erikseen.

KOKOUSKÄSITTELY:

Merkittiin, että sivistystoimenjohtaja Kimmo Kuusimäki, kiin-
teis tö pääl lik kö Pekka Alm ja talouspäällikkö Timo Saario oli-
vat läsnä kokouksessa tämän asian käsittelyn ajan.
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Merkittiin, että kaupunginhallitus piti neuvottelutauon kel-
lo 19.55 - 20.04.

Sirpa Hagsberg esitti Kimmo Ahon kannattamana, että kau-
pun gin hal li tus päättäisi seuraavaa:

”Kaupunginhallitus esittää kau pun gin val tuus tol-
le, että

 perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen
pal ve lu verk ko suun ni tel ma vuosille 2018 -
2030 merkitään tiedoksi liitteen mu kai se-
na

 palveluverkkosuunnitelman in ves toin ti oh-
jel maa koskeva tiekartta hyväksytään
nou da tet ta vak si ohjeellisena suun ni tel-
taes sa investointeja vuosille 2019 - 2022
ja

 koulujen ja päiväkotien mahdollisista lak-
kaut ta mi sis ta ja perustamisista päätetään
erik seen.”

Tämän jälkeen hyväksytyn äänestysesityksen mukaisesti
suo ri te tus sa äänestyksessä kaupunginjohtajan ehdotusta
kan nat ti vat Hanna Gustafsson, Heini Jalkanen, Vilhelm Jun-
ni la, Jan Lindström, Mirva Maine, Saara Seppälä, Markku
Tuu na ja Jasper Wilenius.

Hagsbergin ehdotusta kannattivat Kimmo Aho, Sirpa Hags-
berg ja Isabella Hautala.

Puheenjohtaja totesi äänestyksen perusteella kau pun gin hal li-
tuk sen päättäneen hyväksyä kaupunginjohtajan ehdotuksen
ää nin 8 - 3.

KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto 10.09.2018 § 66

Suunnitelma Naantalin kaupungin koulu- ja päiväkotiverkon ke hit tä mi sek-
si 2018 - 2030 oheistetaan.

LIITE A1, KV 10.9.2018

Koulu- ja päiväkotiverkkoa koskeva tiivistelmä oheistetaan.

LIITE A2, KV 10.9.2019

Tiivistelmään sisältyy suunnitelman investointiohjelmaa koskeva tiekartta.
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KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginvaltuusto hyväksyy perusopetuksen ja var hais kas-
va tuk sen palveluverkkosuunnitelman vuosille 2018 - 2030 liit-
teen mukaisena.

Palveluverkkosuunnitelman investointiohjelmaa koskeva tie-
kart an valtuusto hyväksyy noudatettavaksi ohjeellisena suun-
ni tel taes sa investointeja vuosille 2019 - 2022.

Koulujen ja päiväkotien mahdollisista lakkauttamisista ja pe-
rus ta mi sis ta päätetään erikseen.

KAUPUNGINVALTUUSTON KÄSITTELY:

Merkittiin, että sivistystoimenjohtaja Kimmo Kuusimäki ja ta-
lous pääl lik kö Timo Saario olivat läsnä kokouksessa asian tun-
ti joi na tämän asian käsittelyn ajan.

Ensimmäisen puheenvuoron käytti kaupunginhallituksen pu-
heen joh ta ja Markku Tuuna. Tämän jälkeen valtuustoryhmien
pu heen vuo rot käyttivät valtuutetut Tero Tavio, Sirpa Hags-
berg, Mirva Maine, Samuli Santalahti, Vilhelm Junnila, Harri
Pa lo mä ki ja Juha Manner.

Valtuutettu Sirpa Hagsberg esitti ryhmäpuheenvuorossaan,
et tä kaupunginvaltuusto päättäisi seuraavaa:

"Perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen pal ve-
lu verk ko suun ni tel ma vuosille 2018 - 2030 mer-
ki tään tiedoksi liitteen mukaisena.

Palveluverkkosuunnitelman investointiohjelmaa
kos ke va tiekartta hyväksytään noudatettavaksi
oh jeel li se na suunniteltaessa investointeja vuo-
sil le 2019 - 2022.

Koulujen ja päiväkotien mahdollisista lak kaut ta-
mi sis ta ja perustamisista päätetään erikseen.”

Tätä ehdotusta kannatti valtuutettu Lauri Laine.

Tämän jälkeen hyväksytyn äänestysesityksen mukaisesti
suo ri te tus sa äänestyksessä kaupunginhallituksen ehdotusta
kan nat ti 33 valtuutettua ja valtuutettu Hagsbergin ehdotusta
kan nat ti 10 valtuutettua.

Puheenjohtaja totesi äänestyksen perusteella kau pun gin val-
tuus ton päättäneen hyväksyä kaupunginhallituksen eh do tuk-
sen.

LIITE A3, KV 10.9.2019

Valtuutettu Mikko Rönnholm esitti valtuutettu Lauri Laineen
kan nat ta ma na, että päätökseen lisätään seuraava toi men pi-
de aloi te:
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"Kaupunginvaltuusto tehdessään päätöstä pal-
ve lu verk ko suun ni tel mas ta edellyttää, että pal ve-
lu verk ko toteutetaan siten, että Kuparivuoren
kou lun toimintaa jatketaan mahdollisimman pit-
kään, vähintään ainakin vuoteen 2029."

Tämän jälkeen hyväksytyn äänestysesityksen mukaisesti
suo ri te tus sa äänestyksessä toimenpidealoitteen hy väk sy mis-
tä kannatti 10 valtuutettua ja sen hylkäämistä kannatti 31 val-
tuu tet tua kahden valtuutetun äänestäessä tyhjää.

Puheenjohtaja totesi äänestyksen perusteella kau pun gin val-
tuus ton päättäneen hylätä valtuutettu Rönnholmin toi men pi-
de aloit teen.

LIITE A4, KV 10.9.2018

KAUPUNGINVALTUUSTO:

Kaupunginhallituksen ehdotus hyväksyttiin.

SDP:n valtuustoryhmä jätti päätökseen eriävän mielipiteensä.

LIITE A5, KV 10.9.2018


